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KORT VERSLAG VAN DE D. B. VERGADERING OP 

19 JANUARI 1927 TE UTRECHT GEHOUDEN. 

Agenda: 

1. Ingekomen stukken. 
2. Ontwerp-ongevallen polis (samengesteld door collega E. v. d. 

Molen). 
3. Ontwerp Statuten en Huish. Reglement. (Ontwerpen door Mr. 

Nord Thomson). 
4. Ontwerp schema congres 1928. (Ontworpen door collega Bruske). 

1. Ingekomen stukken: 

a. Schrijven van den Inspecteur van de Volksgezondheid te Gronin-
gen, meldende dat aan collega Dr. Hatger, Duitsch Tandarts te Koe-
vorden in overweging is gegeven op zijn naambord „Tandarts" te 
vervangen door „Zahnarzt" of „Duitsch Tandarts", aan welken wenk 
hij gevolg zou geven. 

b. Correspondentie met Dr. Waller, medisch adviseur van het Alge-
meen Ziekenfonds van de Mijnen te Limburg. 

Voorzitter en Secretaris zullen naar Heerlen gaan ter conferentie 
met het Bestuur van het A. M. F. en de betrokken collega's. 

c. Brief collega Hertstein over de tandh. hulp aan het personeel der 
Marine te Vlissingen. 

Voorzitter en Secretaris zullen een bespreking houden met de Vlis-
singsche collega's te Amsterdam. 

d. Brief van de verzekeringsmaatschappij Labor te Groningen, mel-
dende, dat de heer Rondaal uit de Directie is getreden, en nog als 
Commissaris aan Labor verbonden blijft. 

2. Ontwerp Ongevallen Polis. 

Wordt besloten dat collega E. v. d. Molen en de Secretaris nog 
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enkele punten nader zullen uitwerken en op de volgende D. B.-
vergadering zal het ontwerp uitvoerig besproken worden. 

3. Ontwerp Statuten en Huish. Reglement. 

Mr. Nord Thomson was uitgenoodigd bij de behandeling tegen-
woordig te zijn. 

Dit ontwerp werd artikelsgewijze uitvoerig besproken en werden 
enkele wijzigingen aangebracht. 

Besloten werd dit concept aan alle leden van het Hoofdbestuur toe 
te zenden en de behandeling op de agenda van de a. s. H. B. ver-
gadering te plaatsen. 

4. Ontwerp Schema Congres 1928. 

Het D. B. was van meening, dat dit ontwerp te grootsch is opgezet 
en de opdracht door de Algemeene Vergadering te Arnhem aan het 
H. B. gegeven verre te buiten gaat. 

Den Secretaris werd opgedragen dit aan collega Bruske schrif-
telijk mede te deelen. 

Het ontwerp zal aan alle leden van het H. B. worden toegezonden 
ter behandeling op de a.s. H. B. vergadering. 

De volgende 0. B.-vergadering zal gehouden worden. op 9 Febr. 
te Utrecht. 

J. A. SALOMONS, 
Secretaris. 



KORT VERSLAG VAN DE D. B.-VERGADERING OP 

9 FEBRUARI 1927 TE UTRECHT GEHOUDEN. 

Agenda: 

1. Ingekomen stukken. 
2. Bespreking ongevallenpolis. 

1. Ingekomen stukken: 

a. Correspondentie met de Eerste Rotterdamsche Verzekering Maat-
schappij. 

b. Correspondentie met den vertegenwoordiger der Verzekering 
Maatschappij Fatum te Arnhem. 

c. Brief collega Werson, waarin hij met 1 April zijn functie als 
Directeur van het bemiddelingsbureau neerlegt. 

Het D. B. zal aan het Hoofdbestuur voorstellen het Bemiddelings-
bureau te plaatsen onder leiding van den Secretaris. 

d. Gewijzigd contract van het afdeelings Ziekenfonds te Zwolle met 
behandelingsstaat over de laatste drie jaren. 

e. Correspondentie met collega Bicknese te Gouda over het voeren 
van den titel Tandarts door artsen te Gouda. 

1. Correspondentie met collega v. d. Ven te Maastricht over het 
afdeelingsziekenfonds aldaar. 

g. Ziekenfondslijsten uit Vlissingen over 1926. 

Door mij is verzonden: 

a. Een schrijven aan de Beheerende Commissie van het Steunorgaan 
met verzoek om advies in zake reorganisatie van dit orgaan in ver-
band met de voorgestelde wijziging van Statuten en H. R. 

b. Een schrijven aan het college van Curatoren en de Medische 
faculteit te Utrecht met een exemplaar van het onderwijsrapport. 

c. Een schrijven aan John Tomes meldende, dat collega Backer Dirks 
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benoemd is in de regelings-commissie voor de herdenking van het 
50-jarig bestaan van het Tandheelkundig onderwijs te Utrecht. 

d. Een schrijven aan alle afdeelingssecretarissen met verzoek het 
ontwerp Statuten en H. R. op de afdeelingsvergadering te behandelen 
en eventueele wijzigingsvoorstellen vóór 15 Maart a.s. bij het Secre-
tariaat in te dienen. 

2. Bespreking Ongevallen Polis. 

Deze bespreking werd bijgewoond door den heer J. Götzen, assuran-
tie makelaar te Amsterdam. 

Deze zette uitvoerig de technische bezwaren uiteen tegen het ontwerp 
van collega E. v, d. Molen. 

Hij meende echter, dat de daarin neergelegde wenschen wel in de 
bestaande ongevallen polissen konden worden opgenomen. 

Den Secretaris werd opgedragen deze zaak verder met den heer 
Götzen te bespreken en hem te verzoeken de bestaande polissen van 
„Fatum" en „de Nieuwe Eerste Nederlandsche" om te werken volgens 
de wenschen van het D. B. en te trachten met één of beide der ge-
noemde Maatschappijen tot overeenstemming te komen. 

De Voorzitter deelde verder mede, dat de Secretaris en hij Zaterdag 
12 Febr. een bespreking zullen hebben met het Bestuur van het Mijn-
werkersfonds te Heerlen, met de aan dit fonds verbonden collega's 
en met het Bestuur van het afdeelingsziekenfonds te Maastricht. 

De volgende D. B.-vergadering werd bepaald op 23 Februari te 
Utrecht. 

J. A. SALOMONS, 
Secretaris. 



KORT VERSLAG VAN DE D. B.-VERGADERING OP 

23 FEBRUARI 1927 TE UTRECHT GEHOUDEN. 

Agenda: 

1. Ingekomen stukken. 
2. Verslag besprekingen met directie Mijnfonds en het Ziekenfonds 

te Maastricht, 
3. Ongevallen polis. 

1. Ingekomen stukken: 

a. Een opgave van den Voorzitter der Haarlemschen Zfsen over de 
verrichtingen aan de tandheelkundige polikliniek in de maand Januari. 

b. Verzoek van collega Nieveen te Oldenzaal het door hem te sluiten 
contract met de Ned. Spoorwegen goed te keuren. 

Hoewel naar de meening van het D. B. de contracten der spoorweg-
tandartsen verbetering behoeven is aan collega Nieveen toegestemd 
deze overeenkomst aan te gaan. 

Het D. B. zal zich met het Bestuur der Vereeniging van Spoorweg- . 
Tandartsen in verbinding stellen om te trachten verbeteringen in deze 
contracten aan te brengen. 	• 

c. Afschrift van een adres met memorie van toelichting door de 
Rotterdamsche Tandheelk. Vereeniging gericht aan den Gemeenteraad 
te Rotterdam, met verzoek tot het instellen van Gemeentelijke School-
tandverzorging over te gaan. 

d. De nieuwe naamlijst, bevattende ledenlijst en besturen der ver-
scilillende organisaties van de Ned. Maatschappij tot Bevordering der 
Geneeskunst, waarvoor dank is betuigd. 

e. Een schrijven van collega Ninck Blok, met verzoek ontheven te 
worden van de functie van Secretaris van de Commissie tot uitgifte 
van het Tandheelkundig Jaarboekje. 

Het D. B. zal aan het Hoofdbestuur voorstellen de redactie van 
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het Tandheelk. Jaarboekje te brengen onder het Secretariaat, over 
welk voorstel het advies van bovengenoemde Commissie zal worden 
gevraagd. 

2. Verslag besprekingen met directie Mijnfonds en Ziekenfonds te 
Maastricht. 

De Voorzitter deelt mede, dat hij' en de Secretaris, Zaterdag-
ochtend 12 Febr. een conferentie hebben gehad met de Directie van 
het Algemeen Mijnwerkersfonds te Heerlen. 

Daarbij bleek, dat wij in dit fonds wel met een zeer bijzonder soort 
bevolking te doen hebben, bestaande uit allerlei nationaliteiten, waar-
van jaarlijks ongeveer y deel rouleert, zoodat behoudens een blijvende 
kern, in 3 jaar bijna de geheele bevolking veranderd is. 

Daarom is het begrijpelijk, dat de fondsdirectie geen belang heeft 
bij tandheelkundige verzorging van de leden en de te verleenen hulp 
tot het noodzakelijkste wenscht te beperken. 

Bij de daarop volgende conferentie met de collega's aan het A. 
M. F. verbonden, te Maastricht gehouden, kwam algemeen de klacht 
tot uiting, dat het honorarium te laag en het aantal beschikbare 
spreekuren te gering is. 

In Heerlen, waar de verzorging van 50.000 zielen aan één Tandarts 
was opgedragen, is door de directie een vrouwelijk collega er bij 
benoemd voor de behandeling van vrouwen en kinderen. Het resultaat 
van dezen maatregel zal moeten worden afgewacht. 

Het D. B. zal de bezwaren tegen de huidige regeling schriftelijk 
aan de Directie van het A. M. F. mededeelen in de hoop, dat daarvan 
enkele verbeteringen  het gevolg mogen zijn. 

De bespreking met het Bestuur van het Afdeelingsziekenfonds te 
Maastricht en de betrokken collega's heeft een beter resultaat opge-
leverd. 

Het D. B. zal aan het Bestuur van genoemd fonds een regeling 
voorstellen, waarmede men zich in principe reeds accoord verklaarde 
en waardoor de positie van de collega's, zoowel als de te verleenen 
hulp belangrijk verbeterd zal worden. 

3. Ongevallen polis. 

De Secretaris deelt mede, dat de besprekingen met de verzekering-
maatschappij nog gaande zijn, zoodat hij pas op de volgende D. B: 
vergadering daarover rapport kan uitbrengen. 
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De Voorzitter draagt den Secretaris op in zijn naam de Heeren 
de Beer, Koldewijn, Pitsch en Visser uit te noodig zitting te nemen 
in de Commissie tot organisatie van een Mondhygiënisch Congres in 
Juli 1928 te Amsterdam te houden. 

De volgende D. B.-vergadering zal 9 Maart te Utrecht gehouden 
worden, 

J. A. SALOMONS, 
Secretaris. 



BEKNOPTE NOTULEN VAN DE 51e HOOFDBESTUURS- 

VERGADERING OP ZATERDAG 29 JANUARI 1927 IN HOTEL 

SCHILLER TE AMSTERDAM. 

Agenda: 

1. Notulen. 
2. Vermelding van ingekomen stukken. 
3. Behandeling ontwerp Statuten en Huishoudelijk Reglement. 
4. Besprekingen over het houden van een rnondhygiënisch congres 

in 1928 te Amsterdam. 
5. Bespreking plaats volgende algemeene vergadering. 

Als de Voorzitter om .5 u. 15 m. de 51e H. B. vergadering opent, 
zijn, volgens de presentielijst aanwezig de heeren: Krijn Verhoeven, 
van Hasselt, Kayser, Backer Dirks, van der Ven, Mulder, van den 
Hoorn, Spoorenberg, van . der Molen, Margadant, Nord, Bruske, Mr. 
Nord Thomson, Bakker (voorzitter) en Salomons (secretaris). 

Van de heeren Groustra en Smitt was bericht van verhindering 
ingekomen. 

De Voorzitter deelt mede, dat hij, met Tandarts Roeloffs en - de 
tandtechnici van Kollern en Klein, is benoemd tot lid van de Staats-
commissie tot herziening van de uitvoering der Technikerswet, onder 
voorzitterschap van Mr. Limburg. 

Het D. B. heeft sedert de vorige H. B. vergadering vele zaken afge-
daan, waarover de secretaris U straks uitvoerig zal inlichten. 

Vele besprekingen zijn gevoerd . met verschillende ziekenfondsen, 
waarbij het D. B. gemeend heeft de daarbij te volgen lijn niet te 
strak te moeten houden, doch aan de omstandigheden te moeten 
aanpassen. 

1. Notulen. 
Vervolgens stelde de Voorzitter de notulen der vorige H. B.-ver- 
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gadering aan de orde, die zonder wijziging worden goedgekeurd. 
Enkele heeren verzoeken spoediger toezending der notulen, aan 

welk verzoek de secretaris toezegt te zullen voldoen. 
2. Mededeelingen ingekomen stukken: 
1. Ziekenfonds-contracten Velseroord en Weesp (afgesloten volgens 

de wenschen der Maatschappij). 
2. Rapport schooltandverzorging. 
Na overleg met den betreffenden rapporteur gepubliceerd in het 

Tijdschrift voor Tandheelkunde. 
3. Reglement C. T. V. 
Zal op de volgende H. B.-vergadering in behandeling komen. 
4. Overeenkomst Ziekenzorg Utrecht. (Alléén leden van de Maat-

schappij kunnen aan dit fonds worden verbonden). 
5. Adres gezonden aan den Inspecteur Militair Geneeskundigen 

Dienst. Bezoek den Haag door coll. Smitt en secretaris op 9 Dec. 
Resultaat is blijvend contact, terwijl zoo noodig advies zal worden 
ingewonnen bij een der militaire tandartsen. 

6. Ziekenfonds Middelburg. Onder protest over het late tijdstip 
waarop door de collegae te Middelburg de goedkeuring van het H. B. 
is gevraagd op een door hen te sluiten ziekenfonds-contract, heeft het 
D. B. erin berust, dat dit contract werd aangegaan voor één jaar 
als proef. 

7. Bezoek secretaris aan de Noordelijke afdeeling, op 24 en 25 Dec. 
Bespreking klinieken en advertentiepolitiek. 

8. Ziekenfonds Veendam. (Bespreking gevoerd te Groningen door 
den secretaris en collega E. v. d. Molen met collega ter Borg uit 
Veendam en het ziekenfondsbestuur uit Veendam). 

9. Ziekenfonds Haarlem. (Contract alléén met Mij: leden en in het 
contract opgenomen arbitrage-commissie volgens de wenschen der Mij.) 

10. Onderwijsrapport gezonden aan den Minister van Onderwijs met 
een kort adres. 

11. Correspondentie met Dr. Waller, Heerlen (Alg. Mijnwerkers-
bond). Voorzitter en secretaris gaan 12 Febr. naar Heerlen con-
fereeren met het fondsbestuur en de betrokken collegae. 

12. Ziekenfonds Koevorden volgens wenschen der Mij. 
13. Ziekenfonds Almelo. Confereeren met de collegae. 

14. Brief afdeeling Overijssel over het voeren van den titel „Tand-
arts" door Duitsch collega Dr. Hatger te Koevorden. (Hiervan is 
mededeeling gedaan aan den Hoofdinspecteur der Volksgezondheid. 
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Aan Dr. Hatger is door den Inspecteur te Groningen verzocht dit te 
-veranderen). 

15. Stuk collega Buisman i. z. vulcaniseerketels. 
16. Verzoek om advies door het Genootschap tot Zedelijke Ver-

beeering der Gevangenen voor tandheelkundige hulp in de gevan-
genissen. Doorgezonden aan de C. T. V. om advies. 

Ti. Publicatie Rapporten „Mondhygiëne" en „Ziekenfondswezen" 
in het Tijdschrift voor Tandheelkunde na overleg met de betrokken 
_rapporteurs: 

18. Vergadering besturen der 3 Vereenigingen uitgeschreven op 
Zaterdag 5 Febr. ter 'bespreking samenwerking. 

19. Conferentie op Zondag 6 Febr. met de coll. uit Vlissingen in 
zake tandheelkundige behandeling bij „Marine". 

20. Rapport Prof. Holwerda over de ongevallen-polis (voorstellen 
-op volgende H. B.-vergadering). 

Van verschillende collega's kreeg ik bericht, dat agenten van enkele 
verzekerings-maatschappijen polissen aanbieden, zoogenaamd volgens 
de eischen der Mij. Het D. B. heeft daarom aan alle leden een waar-
schuwende circulaire gezonden. - 

De secretaris krijgt opdracht om de le Rotterdamsche te schrijven 
over dit optreden harer agenten en te verzoeken daaraan een einde 

-te maken: 
21. Ontwerp Statuten en Huishoudelijk Reglement. 
22. Schema Mondhygiënisch Congres in 1928 te Amsterdam. 
23. Brief John Tomes — viering 50-jarig bestaan tandheelkundig 

-onderwijs. 
De Voorzitter zegt, dat hij onder het stuk van collega Buisman 

een kort antwoord had zullen plaatsen, doch dit door ziekte moest 
worden uitgesteld tot het Februari-nummer. Hij heeft echter geen 
plan het beleid van het H. B. in het Tijdschrift te verdedigen, doch 
zal zich alleen bepalen tot beantwoording der technische opmerkingen 
van collega Buisman. 

Vervolgens wordt collega Backer Dirks aangewezen als vertegen-
woordiger der Mij. in de regelingscommissie tot viering van het 50-
jarig bestaan van het Tandheelkundig Onderwijs te Utrecht. 

No r d brengt hulde aan de activiteit van het D. B. — Adviseert 
.een exemplaar van het Onderwijs-rapport ook te zenden aan curatoren 
cn de medische faculteit der R. U. 'te Utrecht. 
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K a y s e r vraagt of het niet mogelijk is de lijst der ingekomen 
stukken vooraf op schrift te ontvangen met korte toelichting. 

Bruske  zegt dat ernaar gestreefd moet worden bijbetaling in de 
ziekenfondsen voor conserveerende behandeling af te schaffen. — Er 
moet propaganda gemaakt worden in de kringen der medici. 

Ik heb dit te Amsterdam ook gedaan en ons is door den Genees-
kundigen kring te Amsterdam volledigen steun toegezegd. 

Zoo ook in de kringen der groot-industriëelen om hun belang-
stelling te wekken. 

Van der V en raadt aan bij de besprekingen te Heerlen vooral 
niet te veel eischen te stellen, want al wat geld kost aanvaardt de-
mijn-directie toch niet. Het zijn echte kooplui. 

V o o r z i t t e r: Inderdaad is er niets op tegen den secretaris te- 
verzoeken aan den secretaris van het College van Curatoren en aait 
den secretaris van de medische faculteit een exemplaar van het 
onderwijs-rapport te zenden, met de mededeeling, dat de Maatschappij 
zich in een kort adres, dit rapport begeleidende, tot den Minister 
van Onderwijs heeft gewend. 

Wat betreft de toezending van de lijst der ingekomen stukken geeft 
dit den secretaris veel werk, terwijl het, waar de meeste stukken reeds- 
door het D. B. zijn afgedaan, van weinig belang is. 

Collega Bruske heeft theoretisch volkomen gelijk, alleen in de-
praktijk zullen wij veel moeten schikken en plooien, anders staan we-
er buiten. 

In de mijnstreek zit een zeer eigenaardige gemengde internationale 
bevolking, waarmede rekening moet worden gehouden. 

Voorloopig zullen we tevreden moeten zijn wanneer de fondsen: 
bereid zijn alléén contracten met leden van de Mij. te sluiten en de 
arbitrage-commissie, volgens de wenschen der Mij., willen accepteeren_ 

De secretaris leest een inmiddels ontvangen brief van collega Smitt 
uit Kampen voor, waarin hij meldt door ziekte niet tegenwoordig te 
kunnen zijn. — Den secretaris wordt opgedragen de daarin door 
collega Smitt gestelde vragen over de correspondenten der zieken-
fonds-commissie en der commissie-B. O. U. T. te beantwoorden. 

3. Behandeling Concept Statuten en Huishoudelijk Reglement. 
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Voorzitter zegt, dat het de bedoeling is dit onderwerp heden-
avond slechts in groote lijnen te bespreken, dus niet de détails, maar 
de principieele wijzigingen die aangebracht zijn, in verband met de 
reorganisatie van het secretariaat en de meer gecentraliseerde werk-
wijze van het H. B., waartoe het D. B. reeds is uitgebreid tut 5 leden. 

Op voorstel van collega v. d. Hoorn, en met instemming van den 
Hoofdredacteur en den Beheerend Redacteur van het Tijdschr. 
wordt besloten dit geheele ontwerp af te drukken in het Februari-
nummer van het Tijdschrift, opdat alle leden het rustig kunnen be-
studeeren. 

De secretaris krijgt opdracht aan de afdeelings-besturen eenige 
exemplaren van dit ontwerp toe te zenden, met verzoek dit concept 
op een algemeene vergadering der afdeeling te behandelen en even-
tueele amendementen vóór 15 Maart a.s. bij den secretaris in te zenden. 

Door deze bespreking in groote lijnen zijn de afgevaardigden der 
afdeelingen voldoende op de hoogte van de strekking der voorgestelde 
wijzigingen. 

Art. 4 der Statuten wordt als volgt gewijzigd: 

„Slechts zij, die bevoegd zijn volgens de Nederlandsche wet 
„de tandheelkunde in zijn geheelen omvang uit te oefenen, 
„kunnen als lid der Maatschappij worden toegelaten."  

In art. 7 der Statuten wordt het vereenigingsjaar in overeenstem-
ming gebracht met het kalenderjaar. 

Overwogen is de algemeene vergadering b.v. in April of Mei te doen 
plaats hebben, opdat na de algemeene vergadering niet dadelijk de 
vacanties beginnen en al het werk stil ligt. 

Verder is bij art. 19 en 27 der Statuten overwogen de geldboete 
af te schaffen. De disciplinaire maatregelen worden in dit ontwerp 
uitgesproken door den afdeelingsraad met recht van beroep op den 
„Raad van Beroep". 

Na de behandeling der Statuten werd om 7.45 gepauzeerd voor den 
gemeenschappelijken maaltijd. 

Na de pauze werden de besprekingen over het Huishoudelijk Regle-
ment in groote lijnen voortgezet. 

Bij de bespreking van art. 34 over het Steunorgaan, wordt den 
secretaris opgedragen aan de Beheerende Commissie van het Steun- 
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orgaan , te verzoeken, hierover een 'advies uit • te brengen. (Zie ,toe-
lichting bij • art. 2 der Statuten). 

Ten slotte brengt de voorzitter hulde , aan onzen •rechtskundigien 
adviseur voor de wijze waarop hij dit ontwerp statuten en • H. R. heeft 
samengesteld. (Applaus). 

4. Besprekingen over het houden van een . mondhygiënisch Congres 
in 1928 te Amsterdam. 

De Voorzitter zegt, dat het ontwerp schema, samengesteld door 
collega. Bruske, volgens de meening van het D. B. veel te grootsch is 
opgezet en verre de opdracht overschrijdt, die de algemeene vergade- 
ring te Arnhem aan het. H. B. heeft gegeven.. .- 

Het D. B. meent dan ook de moreele verantwoordelijkheid voor 
dit ontwerp niet te kunnen aanvaarden. 

Nor d brengt hulde aan collega Bruske voor zijn ontwerp. •Hij 
meent dat na het congres in 1916 te Groningen de professie wel weer 
eens iets van zich mag laten hoóren en acht de organisatie van' een 

.mondhygiënisch congres zeer wel mogelijk. Het is vrijwel zeker dat 
de F. D. I. vergadering in 1928 te Amsterdam zal worden ,gehouden. 

Hij stelt voor, in overleg met collega Bruske een commissie samen 
te stellen uit de leiders der drie vereenigingen om de plannen nader 
uit te. werken. 

B r. u s k e: De opzet is niet zoo grootsch als het D. B. meent. 
Tien collega's in Holland,.eenige medici en autoriteiten op onderwijs-
gebied en pl.m. 20 buitenlandsche collegae van naam zijn best te 
vinden om voordrachten op dit congres te komen houden. Ik heb 
reeds zeer vele toezeggingen. Hij licht zijn ontwerp verder uitvoerig 

,toe. 
Misschien kan de voorzitter dit project ter sprake brengen, op de 

a.s. bijeenkomst van: de besturen der drie vereenigingen op '5 Febr. 

V o o r z i t t e r: Ik beschouw een congres met 40 sprekers als een 
grootsch opgezet congres. 

De Mij. als initiator blijft moreel verantwoordelijk voor een succes 
of een fiasco;  

In de C. T..V -vergadering is duidelijk gebleken, .dat zoowel  -zieken- 
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fondswezen, áls ziekenhuis-verzorging, . als mondhygiëne nog in een 
beginstadium verkeeren. Ik voel veel voor een Tandheelkundig Con-
gres te Amsterdam, maar waarom altéén over mondhygiëne? 

Intusschen kunnen wij dat hier nu niet beslissen en lijkt mij het 
beste het voorstel-Nord, om een commissie samen te stellen in over- 
leg met collega Bruske, over te nemen en die commissie te verzoeken 
met concrete voorstellen te komen. 

N o r d: Het H. B. kan niet beslissen, aangezien de drie vereeni-
gingen gelijdelijk de lasten zullen dragen en dus alle drie gehoord 
moeten worden. 

Het lijkt mij gemakkelijker een mondhygiënisch congres samen te 
stellen dan, een algemeen congres.  

Wanneer wij het willen is dit plan best uit te voeren, zij het ook` 
wat gewijzigd. 

Alleen zou ik willen adviseeren bij de begrooting op geen enkele 
Staatssubsidie te rekenen. Ook al is die naar mededeelingen van 
collega Bruske officieus in het vooruitzicht gesteld. 

Van H a s s e 1`t: Ik zou de zaak nog kleiner willen zien en niet 
van een „congres" spreken, maar van een gecombineerde vergadering 
der drie Vereenigingen, waarbij binnen- en buitenlandsche sprekers 
worden uitgenoodigd over mondhygiëne een voordracht te houden, in 
combinatie met de F. D. I. vergadering. 

V e r h o e v e n: De uitgave-posten voor de ontvangst zijn m. i. 
veel te laag gesteld. 

Mar g a d a n t constateert dat er twee stroomingèn zijn, de eene: 
„Holland op zijn Smalst", de andere „Holland op zijn breedst' 

Wanneer wij wat meer waardeering bij de autoriteiten in Neder-
land willen opwekken voor de Tandheelkunde, dan'is zulks alleen te 
bereiken met een groot opgezet congres. Ik meen dan ' ook hulde te 
moeten brengen aan collega Bruske voor de samenstelling van dit 
schema en zeg hem mijn volle medewerking toe. 

Br u s k e: Mijnheer de Voorzitter. Ik had verwacht, dat dit con-
cept uitvoeii+gar• en grondiger besproken zou worden in deze ver- 
gadering dan thans is geschied. Ik zou graag duidelijk gehoord heb- 
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ben in welk opzicht dit ontwerp te grootsch van opzet is. Wij hebben 
op het oogenblik iets noodig ter demonstratie onzer idealen. Laten 
wij die nu eens duidelijk aan de buitenwereld toonen. Wij hebben 
behoefte aan uitspraken om praktisch iets te kunnen bereiken. Tot 
het houden van een gewone vergadering kan ik mijn medewerking 
niet verleenen. 

V o o r z i t t e r: Gezien het late uur moeten wij nu een beslissing 
nemen. Over de wenschelijkheid zijn we het allemaal met collega 
Bruske eens, doch alleen in de opvatting wat mogelijk zal zijn ver-
schillen we van meening. 

Ik stel voor het voorstel van collega Nord. over te nemen, dus 
in overleg met collega Bruske een commissie te benoemen, die met 
nader uitgewerkte concrete plannen zal komen. 

Dit voorstel wordt aangenomen. 
Bij de rondvraag wénscht collega Margadant te weten of er niets 

aan te doen is, dat door de radio allerlei voordrachten over mond-
hygiëne worden uitgezonden, die liever maar achterwege moesten 
blijven. 

De Voorzitter zegt, dat het D. B. zal overwegen of in dezen bij 
de H. D. O, iets te bereiken valt. 

Niets meer aan de orde zijnde sluit de voorzitter om 11.15 de 
vergadering. 

J. A. SALOMONS, 
Secretaris. 


